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TÖRTÉNETÜNK
A Magyar Bútor és Faipari Szövetség 
(röviden: bútorszövetség) 1990-ben 
kezdte meg munkásságát, és im-
máron több mint 100 tagot számlál. 
A szövetség állandó és intenzív 
kapcsolatot ápol a szakhatósá-
gokkal, a kormányzati szervekkel 
és egyéb állami szereplőkkel, tagja 
és partnere számos szervezetnek, 
mint például a Magyar Gyáripa-
rosok Országos Szövetségének 
(MGYOSZ), a Magyar Divat és De-
sign Ügynökségnek (HFDA) vagy az 
Európai Bútorszövetségnek (EFIC). 
Szövetségünk azzal a nem titkolt 
szándékkal lépett be 2015-ben az 
Európai Bútorszövetségbe, hogy 
rendszeres szakmai kapcsolatba 
kerüljön az európai faipari érdekkép-
viseletekkel, ezáltal bekerüljön az 
európai bútoripar vérkeringésébe. 
Annak érdekében, hogy a magyar 
bútorgyártás exportképes legyen, 
látnunk kell az európai trendeket. 

Az, hogy EFIC-tagok vagyunk, segít-
séget jelent az EU-n belüli és EU-n 
kívüli piacok feltérképezésében.

A bútorszövetség – érzékelve a 
lemaradást a globális, valamint az 
európai szinten zajló változásokhoz 
képest – az Országos Asztalos- és 
Faipari Szövetséggel (OAFSZ) kö-
zös, integrált szervezet létrehozása 
mellett tette le a voksot, hogy egy 
hangként tudja az ágazat érdekeit és 
a szükséges beavatkozási pontokat 
meghatározni. Közel másfél évnyi 
egyeztetést követően 2020. január 
1-jétől a két szervezet összeolva-
dásával egy egységes szövetség 
jött létre.

MŰKÖDÉSÜNK
Elnökségünket kilenc, a szektor 
különböző területéről érkezett 
szakember alkotja. Annak ellenére, 
hogy a bútorszövetség székhelye 
Budapesten található, az ország 
minden tájáról vannak tagjai és 
partnerei. Ezen tagok széles körű 
faipari, üzletépítési tapasztalatok-
kal, valamint kiterjedt kapcsolati 
tőkével rendelkező szakemberek és 
cégtulajdonosok, akik tevékenyen 
szeretnének hozzájárulni az ágazat 
professzionális szintű érdekképvise-
letéhez és a kreatív faipar hírnevének 
növeléséhez. Találunk közöttük 
asztalosokat, kárpitosokat, gyár-
tókat, iskolaigazgatókat, diákokat, 
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CNC-kezelőket és művészeket is. 
Az Országos Asztalos- és Faipari 
Szövetséggel való egyesülésnek 
köszönhetően tagjaink és partnere-
ink között a családi vállalkozásoktól 
kezdve a nemzetközi szinten ismert 
nagyvállalatokig, mindenki képvisel-
teti magát.

AZ OKTATÁS FONTOSSÁGA 
2020 szeptemberétől az új szak-
képzési törvény alapján történik a 
szakmai oktatás. A bútorszövetség 
sokat tett azért, hogy a faipar a tör-
vényben önálló ágazatként jelenhes-
sen meg és egyúttal nagyobb súllyal 
szerepeljen a nemzetgazdaságban 
is, melynek alapja a szakképzés 
XXI. századi követelményekhez 
igazított, magas színvonalának 
biztosítása. Az új képzés kialakí-
tásában kiemelkedő fontosságú 

a szakmát reprezentáló Ágazati 
Készségtanács (ÁKT) munkája. A 
tanácsban jelentős hányadot képvi-
selnek a bútorszövetség aktív tagjai.

A Budapesti Komplex Szakképzési 

Centrum, amely szerződéses part-

nere a Bútorszövetségnek, egyike 

a központi régió négy centrumának. 

Az ide tartozó 13 iskolában több, mint 

1000 fő pedagógus, adminisztratív 

és egyéb munkatárs dolgozik, közel 

9000 diákot és felnőtt hallgatót oktat-

va. A BKSZC sokat tesz azért, hogy 

a piaci szereplőket is be tudja vonni 

az oktatásba, a tanulók bemutató 

programok, aktív workshopok for-

májában ismerkedhetnek a korszerű 

technológiákkal, anyagokkal. Tehet-

séggondozás keretében számos ki-

emelkedő eredmény született az elmúlt 

években, a tanulók között egyaránt 

fellelhető Kazinczy-díjas (Szép Magyar 

Beszéd) első díjas, valamint a Wor-

ld- és EuroSkills-versenyen győztes 

asztalos világ- és Európa-bajnok is. 

Diákjaik rendszeresen vesznek részt 

külföldi tanulmányutakon, miközben 

természetesen a centrum is fogad 

tanulókat a kontinens több országából.

A BÚTORSZÖVETSÉG VÍZIÓJA
Egy olyan szakmai és érdekkép-
viseleti szövetség megteremtése 
a cél, amely:

 ■ a változó világ kihívásaiban is 
a fejlődés lehetőségét látja;

 ■ tapasztalatokkal és ötletekkel 
segíti a tagvállalatok üzleti 
modelljének megújítását a 
versenyképesség megőrzése 
érdekében;

 ■ aktívan hozzájárul a hazai 
szakember-utánpótláshoz;

 ■ és mindeközben a faipar ha-
gyományaira épülő fenntartha-
tó fejlődés elveit is szem előtt 
tartja. 

A BÚTORSZÖVETSÉG CÉLJA
 ■ a gyorsuló tempóban zajló 

technológiai átalakulásra kre-
atív válaszokat és előremutató 
irányokat találjon;

 ■ az európai és globális piacok 
által felkínált lehetőségeket a 
hazai kreatív faipari vállalkozá-
sok javára fordítsa és segítse 
versenyképesebbé tételüket;

 ■ megoldást találjon a magyar-
országi szakképzés és szak-
ember-utánpótlás komplex 
feladataira;

 ■ és a hazai kreatív faipar presz-
tízsét visszaállítsa. ■

Email: office@butorszovetseg.hu
Web: www.butorszovetseg.hu

Telefon: +36-30/689-5206
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Az Európai Bizottság szorosan együttműködik a 
hatóságokkal és az ágazat vezetőivel, hogy folyama-
tosan naprakész elemzéseket tudjanak biztosítani az 
iparág és a kereskedelem helyzetéről. A Bútorgyártók 
Világszövetsége kölcsönös támogatásra szólítja fel a 
partnereket, ezzel elősegítve azokat a megoldásokat, 
melyek minden fél számára előnyösek lehetnek.

„Veszélyben a faipar” -levél döntéshozóinknak
Szövetségünk a faipar képviseletében március 19-én 
levélben fordult politikai döntéshozóinkhoz. A levél az 
állami támogatás szükségességét igazolja, hiszen a 
szektor „rendkívül kevés tartalékkal rendelkezik, így a 
mikro-, kis- és középvállalatok már néhány héten belül 
fizetésképtelenné válhatnak, a nagyvállalati szektor 
pedig a nemzetközi piacokon történt áruházi bezárások 
miatt legyártott termékeit nem képes kiszállítani, így 
működését le kell állítania.”

Tagtársunk állami döntéshozóinkhoz intézett levele
Szövetségünk márciusban továbbította a minisztérium 
felé dr. Dikker Tibor levelét, melyben többek közt felhívja 
a figyelmet arra, hogy a pályázati pénzek mielőbbi ki-
utalása, azok bürokratikus feltételeinek átmeneti enyhí-
tése, valamint a járulékok elengedése jelentős segítség 
lenne a kkv-k likviditási problémáinak enyhítésében. 
Szövetségünk a levélben foglaltakat magáénak érzi.

Kérdőív a koronavírus hatásairól 
a hazai fa- és bútoriparban
A Bútorszövetség március 20-án kiküldött kérdőívének 
március 23-ig beérkezett válaszai kiértékelésre kerültek 
és egyfajta iparági helyzetjelentésként szolgálhatnak. 
A beérkezett válaszok egyértelműen rávilágítottak arra, 
hogy a szektornak azonnali állami beavatkozásra van 
szüksége. A dokumentumot 24-én eljuttattuk az illetékes 
minisztériumokhoz, döntéshozókhoz. Gyorselemzé-
sünket hálásan fogadta az Európai Bútorszövetség. 
Jelenleg várjuk az összeurópai mutatókat. Ezúton is 
köszönjük mindazoknak, akik segítették munkánkat!

Képben vagyunk
Több tagtársunk is megkeresett bennünket aggodal-
maival, kérdéseivel. A szövetség irodája és elnöksége 
folyamatosan dolgozik a szakma képviseletében, mely 
munkáról naprakészen tájékozódhat oldalunkon.

Így segítheti munkánkat
Ha úgy érzi, fontos egy olyan szakmai közösség 
jelenléte, ahol informálódhat, kapcsolatokat építhet 
és ahol képviselik érdekeit, csatlakozzon hozzánk! ■

VÁL L A L A T I  T A R T A LÉK O K

Arra a kérdésre hogy eddig

befolyásolták-e már a  cégek

munkarendjét a járványügyi

eljárások ? 

A következő két hétben a

cégek munkarendje a

következőképpen alakulhat:

1 hónap
37.8%

2 hét
26.7%

2 hónap
22.2%

3 hónap
8.9%

Részleges leállást okozhat
57.8%

Nem befolyásolták
31.1%

Teljes leállást okozott
11.1%

Részleges leállást okozhat
59.2%

Teljes leállást okozhat
36.3%

Nem befolyásolják
4.5%

Jelenlen felmérés a Magyar Bútor és Faipari Szövetség tagjainak és

partnereinek állásfoglalását mutatja be.

A válaszadók 42,2 %-a mikrovállalkozás, 33,3 %-a kisvállalkozás, 20%-a

középvállalkozás, 4,4% -a pedig nagyvállalat.

Ezen arányok reprezentálják a teljes magyarországi vállalati eloszlást.

A BÚTORSZÖVETSÉG

FELMÉRÉSE

 

A koronavírus jelenlegi és várható hatásairól a

hazai fa-és bútoriparban.

Finanszírozás önerőből1.

M U N K A R E N D E T  ÉR I N TŐ

VÁL T O ZÁS O K

AZONNALI BEAVATKOZÁSRA VAN

SZÜKSÉG

E L B O C SÁTÁS O K  

A válaszadók eddig  84,4 %-folyamodott

elbocsátásokhoz.  53,3% gondolja úgy, hogy

a munkaerő további csökkentésére lesz

szükség.

Ennél több

4,4%

A cégek 61,4 %-nál már jelentkeztek likviditási problémák,  folyamatosan nő

az elbocsájtások száma. A válaszadók  90,9 %-a gondolja úgy hogy a

vállalatának állami mentőcsomagra van szüksége a túléléshez. 

2. Finanszírozás állami támogatással,      

 adó -és járulékkedvezményekkel 

Ennél több
31.1%

3 hónap
24.4%

2 hónap
17.8%

1 hónap
15.6%

2 hét
8.9%

Jól látható, hogy állami beavatkozással jóval nagyobb eséllyel, akár a válság

végéig is képesek fennmaradni a cégek.

TÁJÉKOZTATÓ A KORONAVÍRUSSAL ÉS AZ EU ERRE  
IRÁNYULÓ LÉPÉSEIVEL KAPCSOLATBAN


